
Κοζάνη 25Οκτωβρίου
2021

Προς Πρόεδρο Περιφερειακού
Συμβουλίου

ΘΕΜΑ: Πρόταση για συζήτηση στο Περιφερειακό Συμβούλιο και λήψη ΑΠΟΦΑΣΗΣ
ΠΕΡΙ ΜΗ ΠΡΑΓΜΑΤΟΠΟΙΗΣΗΣ Χ.Υ.Τ. ΑΜΙΑΝΤΟΥ στην περιοχή των πρώην
Μ.Α.Β.Ε.

Κυρία Πρόεδρε,

στην επερώτηση που κατέθεσε ο Συνδυασμός μας, για το θέμα του Χώρου
Υγειονομικής Ταφής Αμιάντου - ΧΥΤΑΜ - στην περιοχή των πρώην Μ.Α.Β.Ε. στις
30/6/2020, ο Περιφερειάρχης απέφυγε να δώσει καθαρή απάντηση για το αν
δρομολογούνται αποφάσεις, για τη δημιουργία ΧΥΤΑΜ και αν ο ίδιος ξεκάθαρα
επιθυμεί να αποκλειστεί η προοπτική να έρχονται στην Περιφέρειά μας τα Επικίνδυνα
Απόβλητα και ο Αμίαντος όλης της Χώρας.

Ακόμη χειρότερα η απάντηση που πήραμε (κλικ εδώ), μας δημιούργησε έντονο
προβληματισμό και μεγάλη ανησυχία για δύο κυρίως λόγους.

Πρώτον, γιατί δεν απάντησε στο μείζον θέμα δημοκρατικής λειτουργίας που προκύπτει
με την παράκαμψη του Δημοτικού και Περιφερειακού Συμβουλίου (Π.Σ) για ένα τόσο
σοβαρό θέμα.

Δεύτερον, γιατί ΔΙΑΣΤΡΕΒΛΩΣΕ ΑΚΟΜΨΑ και απ΄ ότι φαίνεται καθόλου τυχαία, την
απόφαση του προηγούμενου Περιφερειακού Συμβουλίου, η οποία αφορούσε
σαφέστατα τον Αμίαντο ΜΟΝΟ ΤΗΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ, προκειμένου να
καλυφθεί πίσω από τη γνωστή λογική «φταίνε οι προηγούμενοι».

Για να κλείσει αυτή η παραπλανητική συζήτηση, παραθέτουμε, για άλλη μια φορά, την
απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου της 28.11.2016, η οποία λέει ξεκάθαρα ότι, θα
διαχειριζόμαστε ΜΟΝΟ ΤΑ ΠΑΡΑΓΟΜΕΝΑ ΣΤΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ Επικίνδυνα
Απορρίμματα, και Αμίαντο (κλικ εδώ).

Το προηγούμενο Περιφερειακό Συμβούλιο, είχε απορρίψει κατηγορηματικά την χρήση
του χώρου των πρώην ΜΑΒΕ ως χώρου ταφής Αμιάντου για όλη τη Χώρα και είχε
αποφασίσει, για ένα μικρό τμήμα (κύτταρο) της όλης έκτασης των ΜΑΒΕ ότι ΔΥΝΑΤΑΙ
να χρησιμοποιηθεί για εναπόθεση αμιάντου προερχόμενου ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΚΑΙ
ΜΟΝΟ από τη Δυτ. Μακεδονία και συγκεκριμένα τα υπολείμματα Αμίαντου στο
χώρο της ΜΑΒΕ.

Η σημερινή Περιφερειακή Αρχή, θα μπορούσε, εφόσον ήθελε, ΝΑ ΑΠΟΚΛΕΙΣΕΙ
ΚΑΙ ΑΥΤΗ ΤΗ ΔΥΝΑΤΟΤΗΤΑ, καθώς οι εξελίξεις στη Δυτική Μακεδονία δημιουργούν
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νέες ανάγκες και απαιτούν και νέες χρήσεις στην εν λόγω περιοχή μετά την ανάπλαση
της.

Για το θέμα αυτό ο Περιφερειάρχης δεσμεύθηκε δημόσια σε τηλεοπτική τοποθέτηση
του ότι ΔΕΝ ΥΠΑΡΧΕΙ ΠΕΡΙΠΤΩΣΗ ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑΣ ΧΥΤΑ ΣΤΟ ΖΙΔΑΝΙ γιατί οι τοπικές
κοινωνίες δεν το επιθυμούν (TOP CHANNEL 2/7/2021)

Δυστυχώς όμως αντί αυτό να μετουσιωθεί σε μια νέα ΑΠΟΦΑΣΗ του Π.Σ, που θα
αναιρεί την προηγούμενη, ο Περιφερειάρχης με τις «ήξεις αφήξεις» απαντήσεις του,
μέχρι σήμερα, αφήνει βάσιμες υπόνοιες ότι :

α) αποφάσισε, χωρίς καμία απόφαση του Περιφερειακού Συμβουλίου, στο χώρο των
ΜΑΒΕ ΝΑ ΔΕΧΕΤΑΙ ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΑ ΑΠΟΒΛΗΤΑ ΟΛΗΣ της Χώρας.

β) Μετέτρεψε (επειδή τον βολεύει), το «ΔΥΝΑΤΑΙ» σε ΔΕΔΟΜΕΝΗ ΑΠΟΦΑΣΗ και
φαίνεται να σχεδιάζει την ένταξη των ΜΑΒΕ στον εθνικό σχεδιασμό για τη δημιουργία
μιας νέας "τρύπας" εναπόθεσης Αμιάντου σε ένα χώρο που μόλις αποκαταστάθηκε.

γ) Ενώ οι αποφάσεις φαίνεται να έχουν παρθεί, θα παρουσιάσουν μια εικονική
διαβούλευση, εφαρμόζοντας τη γνωστή…. συνταγή της «απολιγνιτοποιησης»

Τα παραπάνω ενισχύονται και μας δημιουργούν ακόμα μεγαλύτερο προβληματισμό
από τα όσα διαδραματίστηκαν και κατά τη διαβούλευση του ΣΧΕΔΙΟΥ ΝΟΜΟΥ του
Υπουργείου Ανάπτυξης και Επενδύσεων «Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση και ρύθμιση
ειδικότερων ζητημάτων Απολιγνιτοποίησης».

Το Σχέδιο Νόμου που πάει προς ψήφιση μεταβιβάζει αρμοδιότητες καθορισμού
χρήσεων γης και χωροθέτησης δραστηριοτήτων σε μια Εταιρεία την ΜΕΤΑΒΑΣΗ Α.Ε
και μάλιστα με «περίεργες» διαδικασίες χωρίς διαβούλευση με την Αυτοδιοίκηση και
τους φορείς της Δυτικής Μακεδονίας.

Ως Συνδυασμός ζητήσαμε, μεταξύ άλλων, να υπάρξει στην Διαβούλευση ρητή
διατύπωση για το θέμα, ως εξής « να επαναπροσδιοριστούν οι αρμοδιότητες της
ΜΕΤΑΒΑΣΗ Α.Ε, με σύμφωνη γνώμη της Περιφέρειας. Καμία εκχώρηση αρμοδιότητας
για χρήσεις γης, χωρίς διαβούλευση με την αυτοδιοίκηση και τους φορείς της Δυτικής
Μακεδονίας. Να αποκλεισθεί ρητά κάθε νομοθετική ρύθμιση που αφήνει ανοικτή την
δημιουργία χώρων επικινδύνων αποβλήτων στα ορυχεία, στα ΜΑΒΕ και στην
Περιφέρεια συνολικά»

Όμως η υπογραμμισμένη παράγραφος δεν έγινε αποδεκτή και επιπλέον η
Περιφερειακή Αρχή δεν υπέβαλλε την πρόταση του Περιφερειακού Συμβουλίου
στη Διαβούλευση και ως εκ τούτου το Σχέδιο Νόμου θα προχωρήσει προφανώς
ως έχει, με ότι αυτό σημαίνει για τις χρήσεις γης που θα αποφασίζονται ερήμην
μας πλέον.

Επειδή όσοι θέλουν να μετατρέψουν τα Καμβούνια και την ευρύτερη περιοχή σε
Εθνική Χωματερή Αμιάντου, και επικαλούνται την ανάπτυξη, οφείλουν να
παρουσιάσουν ένα τεκμηριωμένο σχέδιο που να αποδεικνύει τα λεγόμενά τους.



Εμείς από την πλευρά μας πιστεύουμε ότι, οι επιλογές για αειφόρο ανάπτυξη στον
πρωτογενή τομέα και η ήπια τουριστική ανάπτυξη, είναι το κλειδί για να μείνει ο κόσμος
στην περιοχή και να εγκατασταθούν οικογένειες, για να αναπτύξουν οικονομική
δραστηριότητα σε μεγάλο βάθος χρόνου.

Τα ΜΑΒΕ όσο λειτουργούσαν έδειξαν τον δρόμο της βραχυπρόθεσμης οπτικής: Η
πρωτογενής παραγωγή εγκαταλείφθηκε, οι άνθρωποι πήγαν στο εργοστάσιο για να
καταλήξουν-μετά το αναπόφευκτο κλείσιμο - εργάτες σε όλο τον κόσμο
εγκαταλείποντας τον τόπο τους.

Στη συζήτηση που ζητούμε να γίνει στο Περιφερειακό Συμβούλιο θέλουμε να
αποφασιστεί ότι δεν δεχόμαστε η περιοχή μας να γίνει χώρος ταφής επικίνδυνων
αποβλήτων, κατ΄ εφαρμογήν της ρήσης του Περιφερειάρχη, ο οποίος εκτός των άλλων,
τόνιζε ότι αδίκως διαμαρτυρόμαστε για τη δημιουργία του ΧΥΤΑ δίπλα από τον
Αλιάκμονα γιατί τελικά δεν θα γίνει και ότι εντός των ημερών θα παρθεί και επίσημα
απόφαση από την Περιφέρεια.

Κυρία Πρόεδρε,

Στο Π.Σ στις 27/1/2021, συμφωνήθηκε από όλες τις Παρατάξεις, το θέμα του
ΧΥΤΑΜ στα πρώην ΜΑΒΕ, να συζητηθεί στο επόμενο Π.Σ.

Έκτοτε πέρασαν ήδη εννέα (9) μήνες.

Η αναβολή συζήτησης μεγαλώνει, όπως είναι φυσικό, τις υπόνοιες και τις ανησυχίες
που εκφράστηκαν παραπάνω, για αποφάσεις που πάρθηκαν ερήμην μας.

Για το λόγο αυτό ζητούμε το θέμα να έρθει προς συζήτηση, ως τακτικό θέμα, στο
επόμενο Περιφερειακό Συμβούλιο, παρουσία και του Δημάρχου και των
εκπροσώπων των τοπικών φορέων της ευρύτερης περιοχής και να διατυπωθεί μια
ξεκάθαρη ΑΠΟΦΑΣΗ ΤΟΥ Π.Σ, ΟΤΙ ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ ΤΩΝ ΠΡΩΗΝ ΜΑΒΕ ΔΕΝ
ΣΥΜΦΩΝΟΥΜΕ ΝΑ ΔΗΜΙΟΥΡΓΗΘΕΙ ΧΥΤ ΑΜΙΑΝΤΟΥ.

Η ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΠΡΟΟΠΤΙΚΗ ΤΗΣ ΠΕΡΙΟΧΗΣ ΔΕΝ ΠΕΡΙΛΑΜΒΑΝΕΙ ΧΩΡΟΥΣ
ΑΠΟΘΕΣΗΣ ΕΠΙΚΙΝΔΥΝΩΝ ΑΠΟΒΛΗΤΩΝ.

Για τον Συνδυασμό ΕΛΠΙΔΑ

Γιώργος Χριστοφορίδης

Περιφερειακός Σύμβουλος


